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LITURGIKUS „C" év(Kis misekönyvben a szentmise rendje: 11- 23. oldal, könyörgések és olvasmányok szövege/továbbiakban: szöveg..... oldal.)
December
6. Advent 2. vasárnapja
(szöveg 51-54. old., pref: 27. vagy 28. 
old.)
8. SZEPLŐTELEN FOGANTATÁS
(szöveg 345-350. old., pref.: 348. old.)
13. Advent 3. vasárnapja
(szöveg 55-58. old., pref.: 27. vagy 28. 
old.)
20. Advent 4. vasárnapja
(szöveg 59-62. old., pref.: 27. vagy 28. 
old.)
25. KARÁCSONY, URUNK SZÜLETÉSE
(szöveg 69-72. old., pref: 29. old.)
27. SZENT CSALÁD VASÁRNAPJA
(szöveg 73-77. old., pref: 29. old.)

Január
l.ÚJÉV, Szűz Mária, Isten Anyja
(szöveg 78-82. old., pref.: 81. old.)
3. Karácsony utáni 2. vasárnap
(szöveg 83-86. old., pref: 29. old.)
6. Vízkereszt, Urunk megjelenése
(szöveg 87-91. old., pref: 90. old.)
10. Urunk megkeresztelkedése
(szöveg 92-96. old., pref: 95. old.)
17. Évközi 2. vasárnap
(szöveg 203-206. old., pref.: 32-35. old.)
24. Évközi 3. vasárnap
(szöveg 207-211. old., pref: 32-35. old.)
31. Évközi 4. vasárnap
(szöveg 212-215. old., pref: 32-35. old.)

HALLÁSSÉRÜLTEK SZENTMISÉI
Budapesten:

Piarista Gimnázium
Kápolnája, V. kerület, 
Budapest, Piarista utca 1.• december 6., 13. és 20.vasárnap délután 3 órakor• december 26. szombatondélelőtt• január 3., 10., 17., 24. és 31.Vidéken;

Hdy Nfiar? Hány 
órakor?

Miskolc dec. 13.. jan. 10. 15.00
Pécs dec. 6., jan. 3. 14.00
Saintathdy 15.00
Vác dec. 10. 16.30
Veszprém dec. 20., jan. 17. 15.00

Áldott, szeretetteljes karácsonyi ünnepeket és 
békében gazdag új esztendőt kívánunk szeretettel, 

a Hallássérült Pasztoráció munkatársai

KARÁCSONYI MEGHÍVÓ

2015. december 26-án szombaton 11 órakor a 
karácsonyi szentmise kezdődik Dr. Erdő Péter 

bíborossal együtt.

Piarista Gimnázium II. emeleti Kápolnája 
Budapest, V. kerület, Piarista utca 1.Szeretettel várjuk minden hallássérült testvért Budapestről és vidékről is!

Együtt ünnepeljük meg Jézus Krisztus születésnapját, akiszeretetből értünk szenvedett és kereszthalált halt, de egyben megnyitotta a mennyország kapuját, hogy mi is juthassunk a örökboldogságra.
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ELŐSZILVESZTER
I

Szokás szerint, 2015. december 30-án szerdán délután 5 órától 
lesz a programokkal színes Előszilveszter 

a Piarista Gimnázium II. emeleti aulájában.Belépő: 1200.- (szendvics, ital, sütemény ára) Jelentkezni és befizetni lehet Popovicsnál december 20-ig.Gyertek Óévet búcsúzni!
EGYÉB PROGRAMOK• december 4-én pénteken 17.00 klubdélután• december 14-én hétfőn 17.00 karácsonyi ünnepség
EVANGÉLIUM
Szent Lukács könyvéből(Lk 3,1-5; 20-21)Amikor Keresztelő János tanított a Jordán folyó Keresztelő János Heródest is figyelmeztette,mellett, akkor Zsidóország Birodalomhoz tartozott. A Római Birodalom uralkodója volt Tibériusz császár. Tibériusz császár küldte Poncius Pilátust Zsidóországba helytartónak. Heródes király is Zsidóországban uralkodott. Két főpap volt Jeruzsálemben, Annás és Kafiás.Keresztelő János minden embert figyelmeztetett, hogy forduljon el a bűntől. Heródes király is bűnös ember volt.

a Római hogy hagyja abba a bűnös életet Izajás prófétamár régen megmondta, hogy János a bűnbánatra fogja tanítani az embereket. Izajás próféta ezt mondta: „A pusztából jön egy ember és azt mondja nektek: Készítsétek elő az utat az Úrnak! A görbe útból csináljatok egyenes és sima utat. Jó utat készítsetek az Úrnak! Akkor majd minden ember megláthatja, hogy Isten megszabadítja az embereket a bűntől."
ERDŐDI FERENC ATYA LEVELELegyen a december az imádságra és az Istenre szánt idő hónapja!Kedves Testvérek!Mai egyre zaklatottabb világunkban annyi érték van veszélyben. Egyre több minden van amit még hasznosnak is gondolhatnánk, de életünkbe már józan ésszel belátva már nem 

férhet bele. Azt kell átgondolnunk mindannyiunknak, mi az amire mindenféleképpen időt, energiát kell szánnunk.Ezek között azt kell legfontosabbnak tartanunk, ami láthatóan az életünkben egymásra épülő dolgaiban az alapot jelenti, ideológiailag biztosítja igazolást mindahhoz, amit az életünkben teszünk. A életünknek és 



2015. december Hallássérült Hívek Hírlapja 3. oldaltetteinknek ez az alap adja megfelelő magyarázatát, indokát és értelemét, ami aztán biztosítja a rendet, a megfelelő erőforrást.Fontos lélektani kérdés, hogy milyen lelkülettel éljünk egész nap? Mi legyen a szívünkben, vagyis mire irányuljon életünk nap mint nap? Egy szerelmes ember pontosan tudja miről beszélek azért olyan boldog mert egy szeretett személyre irányul az egész napja és minden cselekedete azért dolgozik hogy ezt a szeretett személyt szeretet feleséget férjet szolgálja. A szerelemmel a földre lép mennyország. És ha elmúlik a szerelem? Nem kell elmúlnia! A mennyország attól még itt marad, ha a másikra való odafigyelést, a mi mennyországunkban való életet nem hagyjuk abba!Az én tapasztalataim szerint ez az alap, ez az alapállapot az Imádság. Miért? Ha az ember erre erőt és időt fordít, a lelkének legmélyével is, vagyis önmagával is nap mint nap foglalkozik. Az imádságos élethez hozzátartozik a Szentírás, Jézus tanításának naponkénti olvasgatása, átgondolása is. Ha ezt még ha röviden is, de komolyan végezzük, mint ahogy a tükörben nézve magunkat napról napra rendbe szedjük magunkat mindenféleképpen változni fogunk.Ezt a változást az egyéb imádságokkal, a szívünkben az Istennel és a szentekkel kapcsolatban maradvaszemélyessé tehetjük, mert nem 
eredményeket és bevált 
módszereket keresünk 
életünk problémáinak
megoldásában, hanem
Személyeket és ez igazi önzetlen, nem magunkról szóló Szeretetet, ami maga a boldogság. Tehát az imádság, mégha nem is garancia, de igenis kapu, amelynek kinyitásával, nyitvatartásával magunkra boríthatjuk a mennyországot, az Isten kegyelmeit. Én így egy végtelenül boldog és végtelenül gazdag embernek érzem magam. Nem miattam végtelen, hanem mert Jézus és a belőle forrásozó szentek szépsége amit szüntelenül szemlélek, soha nem ér véget.

Azért végtelen mert állandó. Állandó = végtelen. Egyszerűen ennyi.Nem garancia az imádság? Nem, mert magunk döntjük el hogy imádkozzunk vagy se. Az imádság nem tud megtörténni nélkülünk. Mennyország azonban mindig van: A rózsafüzér, a litániák imádkozása, a Szentírás olvasás, a Szentségimádás, a Szentmise nem unalmas. Ha kinyitottuk az ajtót az imádsággal, és magunkra borítottuk a mennyországot a Szentháromsággal és a szentekkel, ők -- és itt a személyekre gondolok elsősorban - olyan szépséget hoznak magukkal Istentől, hogy odaragadunk. Jó ha szokjuk mert odaát ez az öröm lesz.Jézus Szentséges Szívének Szeretetének szépségéhez hasonlóan (amely meglehetősen elvontnak hangzik és érthetetlennek első hallásra] ez olyan szépség, amelyet soha sehol az életben - semelyik, ettől a szépségtől elválasztott emberben - nem fogunk megtalálni. Soha! És sehol! Ezen szépség naponkénti vétele nélkül, soha nem is hasonlíthatunk ebben az életben, az Istentől megálmodott önmagunkra. Bár e nélkül üdvözülni lehet, olyan széppé válni, amilyenek az örök életben lennünk kell, soha. Ez maga az üdvösség állapota. Mert ez a szépség az, amit nekünk végső soron Isten adni akar. Soha sem lehet a miénk, napról napra, tettről tettre választanunk, el kell fogadnunk. Az én Mennyországom Jézusban és Máriában van. Jézus, az Isten a mennyország örömének igazi forrása és a szűzanya mint a mint az üdvözölt ember tökéletes mintája. A mennyország nem csupán egy hely tehát, hanem leginkább személyek közössége ennek lehet örvendezni örök életen át. Az én boldogságom és gazdagságom miattuk állandó.Ma sokszor gyermekdednek tűnő ábrázolások, énekek, imádságok inkább az isteni, valóban gyermeki ártatlanságot tükrözik, amely nem egyfajta racionális tökéletességre törekszik, hanem tudatosan a legegyszerűbb, a 



2015. december Hallássérült Hívek Hírlapja 4. oldalleggyermekibb eredetünkre, amilyenek igazából vagyunk mindannyian. Ezért a szépségünkért kell mindannyiunkat minden erővel meg-meg menteni, és soha senkit ellenségnek nem tekinteni. Ez valamennyi ember méltóságának alapja, amelyet a Sötétség igyekszik ezt beszennyezni.Az életünknek, a lelkűnknek szüksége van arra hogy haladjon valamerre. A jót és a rosszat ma már sokan nem is különböztetik meg, pedig van egy nyilvánvaló különbség ami először nem látszik. Az egyiktől végtelenül boldog leszel, a másiktól végtelenül szomorú. A fa gyümölcseiről ismerszik meg. A Szenttel való találkozásban megmarad szabad akaratunk, de elvesztjük a szabadságunkat. Mert a Szent fényében tudjuk, hogy minden Tőle különböző valójában hazugság, sőt tévedés, az igazi vakság. Arra nem mehetünk, és ha mégis 

elindulunk, azonnal tudjuk már, hogy szürkületben, majd sötétségben, Tőle távol járunk, de ehhez az kell hogy legalább egyszer lássuk a világosságot a ragyogást a maga teljességében, vagyis Jézusban. Nem is annyira a szemünkkel, sokkal inkább a szívünkkel.Karácsonykor szenteste az ajándékozás pillanatában az egész bolygón minden ember gyermekké válik, hiszen az ajándék, ha szívből jön, szíven talál és visszalök minket a boldog gyermekségünkbe. Mert az ajándék ilyen. Boldoggá tesz és gazdaggá. Az imádsággal a földön tarthatjuk a szenteste földre lépő mennyországot. És ha elmúlik a karácsony? A mennyország attól még itt marad, az imádságot a mennyországban való életet nem hagyjuk abba! Állandó = végtelen. Egyszerűen ennyi.Szeretettel és imádsággal, ferenc atya
A MI ESEMÉNYEINK

Boldog születésnapot, Gyuri!Október 25-én vasárnap meglepetésbulit tartottak Mikesy Gyurinak a 60-ik születésnapja alkalmából a váci siketek iskolájának az ebédlőjében. Gyuri jó barátja, Lala sikeres szervezésének köszönhetően 120- an jöttek együtt ünnepelni Gyuri születésnapját a családja, barátai, sorstársai, katolikus testvérei körében. Gyuri meghatódott a vendégek láttán, és nem is gondolta, hogy ilyen jó sokan fel fogják köszönteni őt.Jó és vidám hangulatban telt el a meglepetésbuli.Isten éltesse sokáig Gyurit!(Lampert-Szebeli Erzsébet beszámolója]
„Száraz mise"November 9-én a paphiány miatt száraz mise volt, amit Mikesy Gyuri akolitus, Nagy Sándor diakónus és Bacsa Dávid kispap hármasban tartottak a hallássérültek számára. Múlt évtizedekben nem fordult elő ilyen liturgia, most először.Szép élménynek tartották a száraz misét.

Futó Károly atya 90, születésnap jaFutó Károly, a mi papunknak október 24-én volt a 90-dik születésnapja.Évek óta lakik a pilisvörösvári Szent Erzsébet Idősek Otthonában.Már május végén voltunk nála, akkor már szóba hoztunk novemberi látogatást, hogy felköszöntsük Őt. Karcsi bácsi többször mondta, hogy valószínűleg temetőben fogunk újra találkozni, mert úgy tervezte, hogyha Isten akarja, hogy előbb magához öleli, akkor ennek örülni fog. Úgy búcsúztunk el tőle, mint az „krisztusi öröm emberétől".Eljött a november és 21-én elmentük újra meglátogatni. Harmincán és lelkesek voltunk. Ilyen a hűséges és jó pap földi jutalma, amit égi jutalom követni fog.Karcsi atya nagy örömmel és korához képest frissen elénk jött a kápolnába, pedig járókerettel nehezen mozgott.Mindjárt azzal fogadott bennünket, hogy nagyon boldog ember. Elkezdtük egymást köszönteni, ő alaposan szemügyre vett minket és láthatta azt, hogy akikre számított, azok el is jöttek üdvözölni. Meglepően jól emlékezett ránk és a szívét melegség öntötte el, ahogyan 



2015. december Hallássérült Hívek Hírlapja 5. oldalnézegetett bennünket. Első fél órában mellette állt tolmácsolni Mikesy György, aki mi nevünkben is köszöntötte Őt. Karcsi bácsi lelkesen tovább folytatta a beszédet, sok jó tanáccsal látott el minket, főleg arról, hogy hogyan éljünk itt a földön, milyen kincseket kell majd nekünk összegyűjteni, hogy Isten országába mehessünk, ahol reménye szerint ő Istennel együtt vár ránk. Régi emlékekről szívesen beszélt, szinte vég nélkül. Örült, hogy mellette jó munkatársai voltak: Izabella és Vilma Nővérek és Mikesy Gyuri.Majd következtek kérdések és válaszok, ill. beszámolók. Mennyi-mennyi emlék került elő! Meglepődtünk Karcsi bácsi szellemi frissességén. Kedves emlékei közé tartozik Lékai és Paskai bíboros atya karácsonyi látogatásai, azokhoz kapcsolódó események (előadások, akolitus avatások) . Beszélt magáról és otthoni életéről is, mindig visszatérően beszélt arról, hogy nagyon boldog ember és reméli, hogy ő már készen áll az Atya végső hívására. Mindennap reggel szentmisét mond a lakóknak. Mindig imádkozik, sokat olvas. Ha jó idő van, akkor sétál a kertben. Humorosan mondott még: „Nevem: Futó, de nem tudok futni. Angyalföldön születtem, de nem lettem angyal.". Ezen is felnevettünk, megmarad neki a régi humora. Mindig úgy beszél, hogy találóan rámutat valaminek hasonlatára, hogy az által megértette velünk a 

lényeget. Aztán jött a Miaytánk és Üdvözlégy imádsága.Bejött Feri atya, ő is köszöntötte és átvette a tolmácsolást. Hamar kiderült, hogy nem egyedül jött, hanem tévéssel, hogy megörökíthesse a találkozást.A kápolnából átmentünk előtérbe tovább ünnepelni, mert megérkezett a pilisvörösvári „Emil cukrászda" felajánlása, finom gyümölcsös torták, ők is szeretnének csatlakozni a mi gratulációnkhoz. (Közben Mikesy Gyuri elmesélte a cukrászda felajánlásának történetét, amikor rendelt.) Ároni áldást jeleltünk és énekeltünk, jöttek ajándékozások.Isten éltesse soká Karcsi bácsit, jó lélekben és istenes humorában!Virággal is köszöntöttünk és Isten áldását kértük neki.Karcsi atya mellett ült Mikesy Gyuri, minden segítségre készen. Eszünkbe jutott egy érdekesség, hogy ők ketten ugyanazon a napon, október 24-én születtek, de harminc év van közöttük.Jól sikerült és megható volt a Karcsi bácsival találkozni!Jóleső érzéssel mentünk haza, magunkban teli hálával: Istennek legyen hála!Isten éltesse soká Karcsi atyát!(Popovics Zoltán beszámolója)
IRGALMASSÁG SZENT ÉVE

Mitől lesz szent? Kinek kell itt szentnek lenni?Kedves Testvérek az irgalmasság története nagyon régre nyúlik vissza. Az egyházban mint mindig Ádámig és Éváig kell vissza mennünk. Isten a teremtés könyvében Isten a teremtés könyvében parancsot ad a világosságnak, a szárazföldnek, a növényvilágnak, az égitesteknek, a tenger és az ég élőlényeinek, a szárazföldi állatoknak hogy "Legyenek”. Isten parancsot ad a létezőknek, mint szolgáinak, hogy "legyen”, "keletkezzék és alkosson", "teremjen”, "válasszák el", "teljenek meg”, "röpködjenek", "legyenek termékenyek, szaporodjanak, töltsék be”, “hozzon elő". A narrátor, a szent író közben mondja "egyes szám, harmadik személyben”, hogy mit csinál az Isten ezen teremtményeivel és mindre azt mondja: "Isten látta, hogy ez jó."

Aztán az állatokkal egy napon valami különleges dolog történik: Magának parancsol az Isten. "Teremtsünk embert képmásunkra, magunkhoz hasonlóvá." Amikor Isten magára figyel, azonnal valami fontosat mond magáról... Hogy többen vannak.... Mivel Isten örök Szentháromságban él abból pedig egyet tudunk, veszekedéssel nem lehet örökké egymás mellett élni. Ott szeretniük kell. De nem is úgy, ahogy nálunk véges, gyarló embereknél, azért, hogy elviseljük és ne bántsuk egymást. Ott jónak kell lenni, kell nélkül. Mert ha kell, az nincs igazán, azt csinálják. A Szentháromságban, ahogy a szűzanya életében, nem is egyszerűen erkölcsösködésről van szó. Tetteikből kiolvashatunk magától értetődő dolgokat. Mindig a 
szépet tedd. Mindent amit csinálsz szép legyen. 
Mindig minden lehetőséget használj ki, hogy jót 
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tegyél. Mindenből hozd ki a legjobbat. 
Mindennel amivel kapcsolatba kerülsz tedd a 
legjobbá. Aztán, ebből adódik, csupán ebben a világban, hogy meghatározzuk mit ne tegyünk: Ami 
nem szép ne tedd. Ne árts senkinek. Itt az Igralmasság évében újra meg kell magyaráznunk magunknak, meg kell győzzük magunkat arról, amit mindannyian érzünk, hogy meg kellene tenni. Még pontosabban, arról az irgalmasságról, amiről nagyon is tudjuk, hogy másoknak hogyan kellene bánniuk velünk: Mt 7,12: “Mindazt, amit akartok, 
hogy veletek tegyenek az emberek, ti is tegyétek 
velük. Ez a törvény és a próféták." Vagyis a most december 8-án kezdődő Irgalmasság évében, erre szólít fel mindenkit Ferenc pápa.Sokan szemünkre vethetik. "Na de Jézus is ostort font és nem is bízott az emberekben (Jn 2, 13-25.), Ő is leszidta keményen, sőt sértegetve próbálta felébreszteni a farizeusokat (Lk 11, 37-54.), Ő is megmondta mindenkinek, hogy ha nem térnek meg épp úgy elvesznek(Lk, 13,1-5.), mondjuk ki elkárhoznakO-"Testvérek mi is ébredjünk fel. Attól, hogy nincs oda nyomtatva, attól meg kell látnunk a minden sor előtt a láthatatlan paragrafus jelet: §. Ez törvény amit meg kell tennünk. De csakis Istenben, az Ő vele összekötött életben, az Ő állandó imádásában tűnnek el a jelek, a sok kell.A tanítványok ennek ellenére, mint a jó hívő nem felháborodtak, feljelentgettek, vagy a lábukkal szavazva elmentek valahová máshová, hanem ez is egy lehetőség volt a számukra, hogy elgondolkodjanak, mint az ostor fonás alkalmával: 
»Tanítványainak akkor eszükbe jutott az írás 
szava: „Buzgóság emészt el házadért.”« A tanítványok, majd az apostolok, azok lettek végül akik mindezek ellenére követték Jézust, akik nem mentek el.: "Szükséges tehát, hogy valaki azok közül, 
akik mindig velünk tartottak, amíg az Úr Jézus 
közöttünk járt-kelt - János keresztségétől fogva 
egészen mennybevétele napjáig - velünk együtt 
tanúskodjék az őföltámadásáról." (Apcsel 1, 21-22.) Ezek és az ezekhez hasonló az ellenmondásos részek nem szabad, hogy elbizonytalanítsanak Isten irgalmával kapcsolatosan egyfajta felszínes hozzáállásban. Mert például az Idézett helyek némelyike éppen az irgalmasság evangéliumának nevezett Lukács evangéliumból való, ahol az irgalmas atyáról szóló történetet is találjuk (Lk 15, 11-32.). Jézus itt is jót cselekszik, hiszen komolyan és határozottan küzd a rossz ellen és felajánlja Isten irgalmát mindenkinek, ha megváltoznak. Isten megértése sokkal inkább elmélyíti az Irgalmasságnak a befogadását. Az irgalomhoz ugyanis bűnbánat is társul. Ehhez, kapcsolódik egy nagyon húzós kihívás: bevezetik az egyházmegyékben a „24 óra az Úrért" ima és 

bűnbánati kezdeményezéseket, vagyis egy napot tényleg egészében az Istennek kell szentelni.Jellemző erre, hogy 2015 nagyböjtjén (március 13.- án amely megválasztásának évfordulója is.) hirdette meg az Irgalmasság évét amely 2016-ban egybe esik a II. vatikáni zsinat lezárásával. Sőt, az Irgalmasság szent évét kihirdető bulla kifejezett részt szentel a világot megfertőző gazdasági és politikai bűnözés és korrupció szereplőinek. Eddig a pápák politikai Felszólítja őket akik valóban annyira megkeserítik a földi életet, hogy a szegénységbe taszított országokban élő emberek kétségbevonhatják Isten szeretetét: "Hogy engedheti meg ezt az Isten?" (A bulla jelentése 
apostoli, pápai levél. Az apostolik leveleihez 
hasonlóan minden hívőnek illik elolvasni.}Az irgalmasság nem csak valami olyan dolog, mondja a pápa amit a saját bőrünkön tapasztalhatunk a bűnbánatunk révén, hanem mi nekünk is gyakorolni kell: Mindnyájan „arra 
kaptunk meghívást, hogy irgalmasságban éljünk, 
mert nekünk volt elsőként részünk abban, hogy 
irgalmasságot gyakoroltak irányunkban". „A sértések 
megbocsátása tehát olyan imperatívusz (parancs, 
felszólítás), amelytől a keresztények nem 
tekinthetnek el" Mégkonkrétabban: Nebíráskodjunk, és ne ítélkezzünk, hanem bocsássunk meg és adakozzunk, maradjunk távol a „pletykáktól", a „féltékenység és az irigység" által sugallt szavaktól." Vegyük észre a jót, ami minden személyben jelen van” és váljunk a „megbocsátás eszközeivé".A pápa nagyon erős szavakkal szólítja fel a katolikus egyházat az egymással szembeni Irgalmasságra. Irgalmasság testi és lelki cselekedeteinek gyakorlására. Az egymás iránti megbocsátás gyakorlására. így könnyebben felfoghatjuk Isten irántunk való Irgalmát Innen is a mottó: „Irgalmasok, mint az Atya" Ahol Jézus Ilyen értelemben érti, hogy legyünk olyan tökéletesek mint az Atya. (Mt 5,48.)A másik fő terület, tehát a testi, vagyis a fizikai cselekedetek. Ma, amikor sajnos egyre inkább passzív módon egyfajta "szolgáltatást" vesszük igénybe az egyházat vagy csak nekünk tetsző részekben veszünk részt, minket is megszólít a pápa. Mindenki segítsen, ne csak pénzadományokkal, mert attól ő maga nem fejlődik. Halljuk meg a kilátástalanság kiáltását! "Kiáltásukat tegyük magunkévá - buzdít a pápa - így együttesen le tudjuk küzdeni a közöny korlátját, amely gyakran hatalmas úrként van jelen, hogy elrejtse az álszentséget és az önzést". Vagyis nekünk az egyház tagjainak kell irgalmasnak lenni és nem az egyháznak, amelyben "Majd valahol, valaki. Irgalmas lesz itt, ahogy Jézus tanítja".



2015. december Hallássérült Hívek Hírlapja 7. oldalKell, hogy megszólaljon egy másik hang, egy olyan világban, ahol jobb lenne, ha nem versenytársnak tekintenénk a másikat, hanem versengenénk érte, hogy végre társunk legyen. Nagyon nagy a világban a közöny, a felszínesség mindenkit butító ereje. Keveset beszélünk róla, de már mindennapjaink tapasztalata, amibe sokan beletörődtek. "Korunk divatja a felszínesség, a tartalom nélküli élet. Sportcipőt hordunk sportolás nélkül. Angol szavakat használunk nyelvtudás nélkül, és beszélünk, beszélünk tartalom nélkül a mobiltelefonokba. Szép, fiatal lányok száján dől ki a káromkodás, mondanivaló alig. Talán még nem késő visszafordulni, egészen a tartalomig." (Bursné Csaba Irén, Veszprémből. Veol.hu)Amikor kigyulladnak karácsony fényei mindnyájan megérezzük, hogy nem elég, az ha a karácsonyfa 

gömbök, az új tévé és a karácsonyi pulyka ropogósra sült bőre fénylik szent este. Nekünk kell csillognunk, szebbé válnunk, nekünk kell gyermekeink szemei is csillogjanak a karácsonyon túl is. Aki szüntelenül teszi a jót, aki maga csupa szép dolgot tesz másokkal, mindezt Istenbe kapaszkodva valóban boldog lehet. Isten akaratával szemben ártatlanság, embertársainkkal szemben önzetlenség. Mert nem csak várja másoktól a jót, hanem a lelke már hallja, a belső hangot, amely a legmagasabb isteni örök szempontok szerint is jó cselekedeteinkre azt mondja "Jól csinálod". És ez a legerősebb hang! így mi magunk, egy ilyen világban, családunkkal, gyermekeinkkel és hitvesünkkel széppé, jóvá válunk, "mint az Atya”... Jézus ugyanis ezzel azt mondja, hogy ez lehetséges!(Erdődi Ferenc atya)
EGYHÁZI HÍREK(Szent István Rádió)
Ferenc pápa: a szentek utánozni való 

példaképekA "hétköznapi" szentekről beszélt Ferenc pápa a Szent Péter téren Mindenszentek ünnepén mondott beszédében.Az egyházfő az erőszak befejezését sürgette a Közép-afrikai Köztársaságban, ahova november végén utazik. Ferenc pápa kijelentette, a szentek nem csak azok, akiket az egyház szentté avatott.Mindannyiunk körül számos szent él, akik hozzánk hasonlóan mindennapi életüket élik, de úgy, hogy az evangélium üzenetét hirdetik és gyakorolják - fogalmazott Ferenc pápa. Hozzátette: mindenki ismer "hétköznapi" szentet, akár saját családjában, akár barátai vagy ismerősei között.A szentek közös vonásaként Ferenc pápa azt emelte ki, hogy utánozni való példaképek.
Tízmillió forint segélyt küld a MKPK a 

szír keresztényeknekTízmillió forint segélyt küld a Magyar Katolikus Püspöki Konferencia (MKPK) a szír keresztényeknek - közölte az MKPK sajtószolgálata szerdán az MTI-vel.

"Ezekben a hónapokban különösen sokat gondolunk minden keresztény hívőre és családjaikra, akik a szíriai konfliktusban különösen érintettek, vagy a háború áldozatai lettek, amely azzal a kockázattal jár, hogy a kereszténység közel kétezer éves jelenléte megszűnik ebben a térségben" - olvasható a közleményben.Ezért az MKPK úgy döntött, tízmillió forint segélyt küld, hogy enyhítse "az otthon maradottak ínségét" - írták.
Újraszentelték a felújított Szent 

Márton-templomot SzombathelyenElkészült Szombathely legrégebbi plébániatemplomának külső és belső felújítása. Az épületet Veres András szombathelyi megyés püspök, a Magyar Katolikus Püspöki Konferencia elnöke ünnepi szentmise keretében újraszentelte.Az ünnepségen Soltész Miklós egyházi, nemzetiségi és civil társadalomért felelős államtitkár köszöntőjében hangsúlyozta: most, amikor keressük a helyünket Európában, meg akarjuk óvni értékeinket, Szent Márton életpéldája nyomán visszatérhetünk a keresztény gyökerekhez.Hozzáfűzte: a kormány fontosnak érezte, hogy támogatást nyújtson a Szent Márton 



2015. december Hallássérült Hívek Hírlapja 8. oldalszületésének 1700. évfordulója alkalmából meghirdetett emlékév megrendezéséhez, a róla elnevezett templom felújításához.
Nyolcszáz éves a Domonkos-rendJubileumi évvel ünnepli alapításának nyolcszázadik évfordulóját a Domonkos-rend, az eseménysorozat világszerte, a rend minden templomában november 7-én, a Domonkosrendi szentek emléknapján nyitnak meg.Ez alkalomból Bosák Nándor püspök, a Debrecen-Nyíregyházi Egyházmegye apostoli kormányzója mutat be szentmisét Debrecenben, a Domonkos-rend Szent László- templomában este hat órakor - tájékoztatta az egyházmegye sajtószolgálata az MTI-t.A Szent Domonkos által alapított Prédikátor Testvérek Rendjét (Ordo Fratrum Praedicatorum), közismert nevén a Domonkosrendet 1216. december 22-én kelt bullájával szentesítette III. Honoriusz pápa.Magyarországon a domonkosok 1221-ben telepedtek le. Az első kolostorokat Székesfehérvárott, Győrben, Esztergomban, Pécsett és Budán alapították. A török uralom idején a rend szinte teljesen megsemmisült, ezért a 16. század végétől a megmaradt kolostorokat szervezetileg más tartományokhoz csatolták.A 17. században a rend újjáéledt Magyarországon. A magyar domonkosok 1938- ban hoztak létre önálló tartományt. A szerzetesrendek 1950-es felszámolásakor 85 magyar domonkos szerzetes élt Magyarországon. A jelenlegi, 1989 után újraalapított magyar rendtartománynak Szentendrén, Sopronban és Debrecenben működik rendháza.

Vatikán: Ferenc pápa nem mondja le 
látogatását a Közép-afrikai 

Köztársaságban

Ferenc pápa a terrorizmus fenyegetése ellenére sem változtatja meg küszöbön álló afrikai útja programját - közölte Federico Lombardi szentszéki szóvivő csütörtökön.A katolikus egyházfő november 25. és 30. között Kenyában, Ugandában és a polgárháború dúlta Közép-afrikai Köztársaságban tesz látogatást.Federico Lombardi hangsúlyozta, hogy Ferenc pápa az afrikai program egyetlen állomásáról sem mond le. Cáfolta azokat a korábbi értesüléseket, amelyek szerint a pápa az utolsó pillanatban lemondhat a Közép-afrikai Köztársaságba való utazásról.Ferenc pápa a köztársaság fővárosában, Banguiban november 29-én megnyitja az afrikai kontinens szent kapuját, amely az első lesz, amelyet az egyházfő a Vatikánban decemberben kezdődő szentév során megnyit. Mecsetet is felkeres.Olasz sajtóértesülések szerint a francia titkosszolgálat arra figyelmeztetett, hogy Ferenc pápa esetleg terrorista támadás célpontja lehet az afrikai útja során.A szentszéki szóvivő kijelentette, természetesen aggodalom kíséri Ferenc pápa afrikai útját, de az egyházfő éppen a béke és a megbékélés üzenetét viszi Afrikába. Hozzátette: Ferenc pápa mindhárom afrikai államban nyitott pápamobillal fog közlekedni az utcákon és nem visel golyóálló mellényt sem.Domenico Giani, a pápai állam csendörparancsnoka és emberei már a helyszínen vannak, és a biztonsági feltételeket készítik elő.
KARÁCSONYI GONDOLAT

A hófalvai gyertyák konferenciájaírta: Baksa LíviaKedves, csendes este volt Hófalván. Az ezüst holdacska kíváncsian kukucskált be a kicsiny városka művelődési házának ablakán. Vele tartottak a ragyogó csillagok is, akik örömükben táncot jártak az égbolton.
Bent nagy volt a sürgés-forgás, a karácsonyi ünnepekre készülődtek.Az aulában díszes fenyő üdvözölte a vendégeket. Ágain csilingelő csengettyűk, színes gömbök, világító égők s ízletes szaloncukrok roskadoztak. Csúcsán pedig egy arany csillagocska díszelgett, s 



2015. december Hallássérült Hívek Hírlapja 9. oldalnyújtogatta karjait, hogy neki is kijusson a csodálkozó tekintetekből.A színházteremben pedig rengeteg gyertya gyűlt össze arra a konferenciára, amelyet Hit, Remény és Szeretet nevű gyertyák rendeztek. Hármójuk fénye bevilágította az egész termet. Sokkal ragyogóbb és vakítóbb volt a lángjuk, mint bármelyik gyertyácskának a teremben.A sok-sok gyertya csak ámult, s kíváncsian várta, hogy elkezdődjön a karácsonyi konferencia.Elsőként a Szeretet gyertyája kapott szót. Szeretettel üdvözölte társait, majd mesélni kezdett.-„Tudjátok, rég történt, amit most elmesélek. Réges- régen, több mint kétezer éve élt valaki, akiről ma is sokat beszélnek, s beszélni is kell. Öt Jézusnak hívták. Jézus bemutatta életével, hogy hogyan kell élnie az embereknek a földön. Legfontosabbnak azt tartotta, hogy az emberek szeressék egymást. Isten, az ő apukája küldte el Őt erre a bűnös világra, hogy meghaljon minden emberért. Annyira szerette az embereket, hogy Jézust, a fiát feláldozta értük, hogy ők megmenekülhessenek. Én pedig azt a feladatot kaptam, hogy égjek a szeretetért, s lángom soha se aludjon ki! Azt szeretném, hogy ti is égjetek velem együtt a szeretetért, s remélem minél több ember szívében lángra lobban ennek a szeretetnek lángocskája. Ez az a szeretet, amire mindenkinek szüksége van. Nem számít kicsoda az ember, s honnan jött, mit tett, mert szüksége van erre a lángra. Ez a szeretet az egyetlen eszköze annak, hogy a világban a jó kibontakoztathassa törékeny szárnyait."A kicsi gyertyácskák meghatottan hallgattak, majd azt vették észre, hogy lángjukat körbefonja a szeretet, s egyre jobban ragyognak, utat törvén a magasba.Majd a Hit gyertyája következett.-„Tudjátok, nekem is az a feladatom, hogy a szeretettel együtt égjek. Kell, hogy az emberi szívekben ott legyen az a hit, amelyért égnem kell. Nem aludhat ki a hit lángja, mert ez az egyetlen, ami megmentheti az embereket, s örök életet, boldogságot adhat nekik. De tudjátok, sokak szívében még szunnyad ez a láng, alszik. Ám a legfontosabb dolog, hogy feléledjen álmából bennük a hit.Ez az a hit, amelyet Jézusba kell helyezni. Aki hisz abban, hogy Ő meghalt a bűnökért, de fel is támadt s ma is él, s elfogadja Jézust Úrnak, Megváltónak, az örök életet kap ezért a hitért. Ez Isten legtökéletesebb ajándéka az embereknek. Annyira csodálatos, hogy nem kell érte semmit tenni, csak egyszerűen el kell fogadni, s lángra kell lobbantani a hitet a szívekben, s hagyni, hogy mindig égjen, tündököljön."A remény gyertyája beszélt utoljára.-„Nekem pedig az a feladatom, hogy a reményért égjek, a hittel, szeretettel együtt. Mi együtt, így 

hárman nagyon erősek vagyunk, s ez az erő, ami miatt mindennél fényesebb lánggal ragyoghatunk. Tehát kell, hogy az én lángom is ott ragyogjon a szívekben, hogy soha senki se szégyenülhessen meg.Hit és szeretet már mesélt nektek Jézusról. De azért én is szólnék róla pár szót. Ő adja azt a reménységet, melyért érdemes égni. Azok, akik benne reménykednek, nem szégyenülnek meg. Mert akik hisznek és remélnek, és szeretettel vannak, minden szükségük betöltetik, s egész életüket áldás kíséri. Azok, akiknek szívében e három láng ott lobog, Isten gyermekeinek neveztetnek, s mint gyermekek, bátran kérhetnek, mert Szerető Mennyei Édesatyjuk gondoskodik róluk.Kedves gyertyák! Gyertek és kövessetek minket! Égjetek velünk a hitért, a szeretetért és a reményért! Mi nem akarunk többek lenni, mint Ti, nem akarjuk, hogy a mi lángunk fényesebb legyen a Tiéteknél, mert mi veletek együtt akarunk ragyogni!”A gyertyák felálltak, s hangosan kiáltották „égni fogunk, égni fogunk veletek!"Az aulában lévő fenyő beszaladt a hangos kiáltozásra, s olyan látvány tárult elé, amelynél szebbet sohasem látott. Elszégyellte magát, hogy mindig a középpontban akart lenni, s azt szerette volna, hogy minél többen megcsodálják, majd kiállt a gyertyák elé és szót kért.Megköszönte a gyertyáknak, hogy rávilágítottak, mi a lényeg, majd így szólt: -„Tudjátok, én már sok karácsonyt töltöttem el az emberekkel. Mindig tetszeni szerettem volna nekik, s szépségemmel akartam boldoggá tenni őket. Akkor voltam boldog, ha fényképeztek, s alattam minél több ajándék roskadozott. Amikor nem raktak alám semmit, akkor szomorú voltam. De most értettem meg, miről kell szólnia a karácsonynak. Az ünnepnek valóban a szeretetről kell szólnia, s arról a Jézusról, aki meghalt az emberekért, szenvedett értük, hogy nekik ne keljen! Megmutattátok nekem, hogy a szeretetet nem ajándékokban mérik, s a karácsonynak nem az ajándékozásról kell szólnia, hanem egymásról, a szeretetről, s a Megváltóról. Innentől kezdve azt szeretném, ha nem csak bennem gyönyörködnének majd az emberek, hanem egymásban és az Úr Jézusban, aki megmutatta, mi az igazi, tiszta szeretet!"A gyertyák meghatódottan ennyit szóltak: így legyen, így legyen, s hadd vegyék észre ezt az emberek is, s jussanak hitre, szeretetre, reménységre egymásban, de legfőképpen Benne!
A történetnek vége, váljon áldássá eme mese!
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SZERZETESREND
Assisi Szent Ferenc Leányai Kongregáció

A rend történeteAz Assisi Szent Ferenc Leányai Kongregáció CFSF (Congregatio Filiarum Sancti Francisci Assisiensis) alapítása Brunner Anna Margaréta Anya nevéhez fűződik, aki 1851. december 14-én született Ausztriában, az Ulrichschlag melletti Eggatonban. Szegény családból származott. A szerzetesi életet 25 évesen kezdte meg Linzben egy ferences közösségben, innen járt dolgozni betegápolóként a schwyzi kórházba. Később házi betegápolást végzett. Meghívásra érkezett Budapestre beteget ápolni. Assisi Szent Ferenc lelkisége vonzotta őt, és társaival kezdeményezte egy ferences harmadrendi kongregáció alapítását.A kongregáció első egyházilag jóváhagyott szabályzata Jézus Szíve ünnepéhez kötődik, a rend 80 éve pápai jogú és 75 éve a nagy ferences család hivatalos tagja. A központ egészen a szétszórtatásig Budapesten volt, 1992-től Pozsonyban van. Jelenleg Magyarországon, Szlovákiában, Kárpátalján, Romániában, Albániában és az USA-ban szolgálnak nővéreink az Úrnak.
A közösség karizmája, küldetéseKözösségünk hivatása betegápolásra, tanító-nevelő munkára és egyházi szolgálatra szól. Célunk Krisztus szolgálata a szegény, beteg és elhagyatott emberekben. Lelkiségünk különös jele a szegénység, az alázat és az egyesülés Istennel a szeretetben. A kizárólagosan Jézus tetszését kereső megszentelt életünkben, a közösségi életben, az ima alkalmak során Őt ismerjük és tapasztaljuk meg. Az Úr békességét, az Ő feltétel nélküli irgalmas szeretetét és a vele való kapcsolatból fakadó örömet visszük tovább embertársainknak.
Magyarországi tevékenységBudapesten a Széher úti rendházban élünk együtt idős és fiatalabb nővérek. A fiatal nővérek a fekvőbeteg nővéreket ápolják és kórházfenntartóként egyéb tevékenységük (pl. pályázatok írása) is van. Az idős nővérek szolgálata abban rejlik, hogy ők a karizmánk őrzői. Életük feltárja előttünk a dolgok végső értelmét. A rendünk által működtetetett Budapesti Szent Ferenc Kórházban a fiatal nővérek ápolóként, epidemiológiai szakasszisztensként és lelkigondozóként jelen vannak a gyógyító tevékenységben.
Jövő, kihívások, tervekA betegápolás fontos, nem könnyű evangelizációs terület. Az elődeink által alapított Budapesti Szent Ferenc Kórházban a betegek testi-lelki szempontból szakszerű ellátásban részesülnek. Szeretnénk tovább fejlődni, hogy általunk, valamint a kórházban dolgozó munkatársainkon és a lelkigondozó szolgálaton keresztül is egyre erőteljesebben áradjon az üzenet: Isten szeret Téged! Reménnyel tekintünk a jövőbe. Kérjük az aratás Urát, küldjön karizmánkkal megáldott munkásokat rendünkbe. Fiatal hivatásokat várunk.
KARÁCSONYI VERS

ADY ENDRE:A Jézuska tiszteletéreA született Jézus,Ez igézetes gyermek, Áldja meg azokat, Kik a szívünkbe vernek Mérges szuronyokat.Áldassanak bennünk A kifeslett vér-rózsák: Bánat, kín, szenvedés,Mert Jézus volt a Jóság S a nagy, szent türelem.

Csengessünk csengőkkel, Szeressünk szeretettel, Örüljünk, ha sírunk, Ha ránk tör minden ember S ha álul bántatunk.A született Jézus Született így s kívánta, Hogy ez legyen az üdv: Minden hívság kihányva Életünk gömbiből.
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11. oldal
Mátraverebély-Szentkút - MáriapócsSzeptember 5-én reggel egy bátor és lelkes kis csapattal indultunk útnak. Az eső ellenére jó kedvvel és vidáman érkeztünk utunk első állomására, Mátraverebély-Szentkútra. Nagy tömeg várta, hogy elkezdődjön az ünnepi szentmise, aminek keretében Erdő Péter bíboros úr felszentelte a felújított szabadtéri oltárt. Amint elkezdődött a szentmise, egyből elállt az eső, így láthattunk mindent. Mivel először pont a sorfal mellett álltunk, közelről láthattuk a kegyszobrot, és Ader János államfőt is.

A Szentmise után tovább indultunk Máriapócsra. Megérkezésünkkor pont egy esküvő vége volt, amin egy érdekes szokást láthattunk. Galambokat engedtek szabadon, az ifjú pár közös élete jelképeként. Utána körbevezettek minket, elmesélték a templom és a kegykép történetét, és a sok csodából néhányat. Ezután elkezdődött az egész éjszakán át tartó liturgia, aminben ünnepélyesen elővették azt a kendőt, amivel felfogták a Szüzanya könnyeit. Mindenki odamehetett és megérinthette, megcsókolhatta a kendőt hódolata jeléül. Nagy hatással volt ránk a liturgia és a templom szépsége is. Mindenki legnagyobb sajnálatára a liturgia szünetében haza kellett indulnunk. Szép élményekkel gazdagon, lelkileg feltöltödve tértünk haza.



2015. december Hallássérült Hívek Hírlapja 12. oldal
Solymár - ÓbudaOktóber 17-én újabb kegyhelyeket látogattunk templommal és történetével. Nagyon szép kismeg. Akiket nem ijesztett meg a borús idő, azok templom, aranyos belső udvarral. Nagyonmegtapasztalhatták azt a "csodát", mintha a nap minket kísért volna. Először Solymárra utaztunk, ott megnéztük a kegytemplomot. Sétáltunk egyet a régi kálváriát kutatva. Sajnos mára már csak két állomása maradt meg. Utána Budapesten a 3. kerületben ismerkedtünk meg a Kövi Szűz Mária

érdekes a története is, hogy miről is kapta a nevét. Megnéztük azt a kis sziklát az út mellett, amin megtalálták a kegyképet, s aminek a belső oldalában a kép másolata áll egy kis kis fülkében. Imádkoztunk, majd élményekkel tele, jókedvűen indultunk haza egy szép nap után.


